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PODGORICA – Novi hrvat-
ski ministar vanjskih i 
evropskih poslova Miro Ko-
vač izjavio je u intervjuu Po-
bjedi da Hrvatska podržava 
skoro priključenje Crne Go-
re NATO savezu, a potom i 
zajedničkoj evropskoj poro-
dici.

Želimo da Hrvatska bude me-
đu prvim zemljama koje će ra-
tifikovati pristupanje Crne 
Gore NATO savezu. Ulazak u 
NATO koristiće ne samo Cr-
noj Gori kao takvoj nego i Hr-
vatskoj i cijeloj jugoistočnoj 
Evropi – kazao je je Kovač, ko-
ji danas boravi u prvoj zvanič-
noj posjeti Crnoj Gori.
On je naglasio da vidi moguć-
nost osnaženja ekonomskih i 
infrastrukturnih odnosa sa 
Crnom Gorom, pri čemu je na-
glasio da Jadransko-jonski au-
to-put moramo izgraditi.
Treba naglašavati pozitivne 
strane naših bilateralnih od-
nosa, a otvorena pitanja – uvi-
jek će ih biti - rješavati, u duhu 
dobrosusjedskih odnosa i, da-
kako, na temelju međunarod-
nog prava i nacionalnih intere-
sa. To smo dužni svojim 
dvjema zemljama i svojim lju-
dima – poručio je Kovač.
POBJEDA: Hrvatska je, na-
kon dugih pregovora, dobila 
novu Vladu u kojoj bitan fak-
tor predstavlja Most nezavi-
snih lista (MOST) i njen lider 
Božo Petrov, doskorašnji 
gradonačelnik Metkovića. 
Da li to znači da će aktivnosti 
nove hrvatske Vlade biti 
usmjerene na jug zemlje, što 
bi potencijalno imalo značaj i 
za Crnu Goru?

KOVAČ: Želimo sa svim svo-
jim susjedima kvalitetne od-
nose, puno bolje nego što smo 
ih zatekli kada smo uspjeli do-
biti povjerenje građana i for-
mirati vlast. Uvjeren sam da će 
naša Vlada donijeti Hrvatskoj 
novu političku kulturu i po-
trebne strukturne promjene, 
kako na unutrašnjem tako i na 
vanjskom planu. Hrvatskoj je 
vrlo važno imati stabilno i de-
mokratsko susjedstvo. Zato 
podržavamo skoro priključe-
nje Crne Gore NATO-savezu, 
a potom i zajedničkoj evrop-
skoj porodici.
POBJEDA: Predsjednica 
Hrvatske Kolinda Grabar-
Kitarović pruža snažnu po-

dršku Crnoj Gori, što je bio 
slučaj i dok je bila na visokim 
funkcijama u NATO-u i u Va-
šingtonu. Da li možemo oče-
kivati jačanje podrške, s ob-
zirom da predstavljate 
Hrvatsku demokratsku za-
jednicu (HDZ)?
KOVAČ: Sa Crnom Gorom že-
limo nastaviti izgrađivati od-
nose, u svakom pogledu. Dra-
go nam je da je hrvatska 
manjina zastupljena u izvrš-
noj i zakonodavnoj vlasti.
POBJEDA: Crna Gora je ove 
sedmice započela pregovore 
o pristupanju NATO-u. Kada 
bi, prema Vašoj procjeni, hr-
vatski Sabor mogao ratifiko-
vati Protokol o ulasku Crne 

Gore u Alijansu?
KOVAČ: Želimo da Hrvatska 
bude među prvim zemljama 
koje će ratifikovati pristupa-
nje Crne Gore NATO-savezu. 
Ulazak u NATO koristiće ne 
samo Crnoj Gori kao takvoj 
nego i Hrvatskoj i cijeloj jugo-
istočnoj Evropi.
POBJEDA: Uprkos neriješe-
nom teritorijalnom pitanju, 
između Crne Gore i Hrvat-
ske nema oštre retorike, koja 
je inače svojstvena liderima 
regiona. Najviši zvaničnici i 
predstavnici međunarodne 
zajednice su često isticali da 
su naše dvije zemlje primjer 
kako treba rješavati sporove. 
Da li otvorena pitanja mogu 

ugroziti saradnju Crne Gore 
i Hrvatske? 
KOVAČ: Treba naglašavati 
pozitivne strane naših bilate-
ralnih odnosa, a otvorena pita-
nja – uvijek će ih biti - rješava-
ti, u duhu dobrosusjedskih 
odnosa i, dakako, na temelju 
međunarodnog prava i nacio-
nalnih interesa. To smo dužni 
svojim dvjema zemljama i 
svojim ljudima.
POBJEDA:  Nedavno ste na-
javili da ćete raditi na sanira-
nju i jačanju odnosa sa susje-
dima. Sa kojim državama je 
potrebno da sanirate odnose 
i u kojim oblastima vidite 
prostor za unapređenje sa-
radnje sa Crnom Gorom?

KOVAČ: Popravljanje odnosa 
je nužno s onim susjedima koji 
su, kao i Hrvatska, bili izloženi 
izbjegličkom, to jest migrant-
skom talasu. U sklopu naše 
ambicije jačanja vertikalne, 
srednjoevropske i horizontal-
ne, jugoistočne saradnje vidim 
posebno mogućnost osnaže-
nja ekonomskih, infrastruk-
turnih odnosa sa Crnom Go-
r o m .  Ja d r a n s ko - j o n s k i 
auto-put moramo izgraditi.
 Maja ĐURĐIĆ

INTERVJU: Ministar vanjskih i evropskih poslova Hrvatske Miro Kovač

Ulazak CG u NATO 
u interesu Evrope

Treba naglašavati pozitivne 
strane naših bilateralnih 
odnosa, a otvorena pitanja 
– uvijek će ih biti - rješavati, 
u duhu dobrosusjedskih 
odnosa i, dakako, na temelju 

međunarodnog prava 
i nacionalnih 
interesa. To smo 
dužni svojim 

dvjema zemljama 
i svojim ljudima – 
poručio je Kovač

Kandidati 
za EU treba 
da ispune 
kriterijume
POBJEDA: Imajući u vidu 
brojne izazove sa kojima 
se suočava Evropa, počev 
od izbjegličke krize, refe-
renduma o članstvu Veli-
ke Britanije u EU, do tero-
rizma, kakva je evropska 
perspektiva Zapadnog 
Balkana?
KOVAČ: Sve zemlje našeg 
jugoistočnog susjedstva 
imaju perspektivu član-
stva u Evropskoj uniji. Mi 
ćemo svoje susjede, tako 
i Crnu Goru, na tom putu 
podržavati. Sam posao 
prilagođavanja društva 
moraju zemlje kandidat-
kinje samostalno odraditi. 
Kriterijume treba ispuniti, 
jedino to pruža vjerodo-
stojnost Evropske unije, 
koju kao najbolja garancija 
naše sigurnosti i komfora, 
kao ,,zajednički dom“, koji 
svojim članicama omogu-
ćava očuvanje nacionalnih 
specifičnosti uz poštovanje 
,,kućnog reda“, moramo 
pod svaku cijenu očuvati. 
Odgovornost za sudbinu 
Evropske unije nose sve 
zemlje članice bez obzira 
na njihovu veličinu. To vri-
jedi i za Hrvatsku. Naravno 
da najveće zemlje imaju 
najveću odgovornost, tako i 
u migrantskoj krizi.

Treba naglašavati pozitivne 
strane naših bilateralnih 
odnosa, a otvorena pitanja 
– uvijek će ih biti - rješavati, 
u duhu dobrosusjedskih 
odnosa i, dakako, na temelju 

međunarodnog prava 
i nacionalnih 
interesa. To smo 
dužni svojim 

PODGORICA - Ambasador-
ka Sjedinjenih Američkih 
Država u Crnoj Gori Marga-
ret En Uehara, pozvala je 
učesnike u parlamentarnom 
dijalogu, Vladu i opoziciju, 
da budu fleksibilni i nađu 
rješenja koja će biti korisna 
za sve građane.

Ona je u intervjuu za Radio 
Slobodna Evropa izrazila oče-
kivanje da Vlada sprovede iz-
borne reforme na otvoren i 
transparentan način, u dobroj 
vjeri i u skladu sa zakonom.
Uehara je naglasila da će član-
stvo Crne Gore u NATO-u do-
prinijeti stabilnosti Balkana te 
da, i pored brojnih konkretnih 
rezultata, Crna Gora mora na-
staviti sa reformama posebno 
u oblasti vladavine prava.
Uehara je istakla i da SAD 
snažno podržavaju rad Vrhov-
nog i Specijalnog državnog tu-
žilaštva i ohrabruju ih da na-
stave napore koji su od ključne 
važnosti za pravnu stabilnost 
države.
Na pitanje koji je njen stav o 

aktuelnoj političkoj krizi i šta 
bi bila preporuka Vladi i opo-
ziciji za prevazilaženje krize, 
Uehara je odgovorila da nije 
sigurna da bi ,,ovo nazvala po-
litičkom krizom“. 
- Po mom mišljenju, ovo je vr-
sta diskusije koja se događa u 
svim demokratskim zemljama 
među političkim partijama - 
rekla je Uehara.
Ona smatra da su i Vlada i opo-
zicija angažovane da se prona-
đe rješenje koje će biti najbolje 
za budućnost zemlje i koje će 
obezbijediti metod kojim će se 
osigurati da sljedeći izbori u 
Crnoj Gori budu pošteni i de-

mokratski.
Uehara je kazala da SAD snaž-
no podržavaju politički dijalog 
u parlamentu i pozivaju sve 
strane – Vladu i opoziciju – da 
učestvuju u demokratskoj i 
konstruktivnoj debati. 
- Očekujemo da će Vlada spro-
vesti izborne reforme na otvo-
ren i transparentan način, u 
dobroj vjeri i u skladu sa zako-
nom. Podstičemo sve opozici-
one stranke da se angažuju u 
parlamentarnom dijalogu i da 
učestvuju u radu parlamenta. 
Treba da iskoriste demokrat-
ske procese kako bi obezbije-
dili da Vlada u potpunosti i 
pravilno izvršava svoje obave-
ze - kazala je Uehara.
Ona je kazala da SAD podstiču 
sve strane u dijalogu da budu 
fleksibilne i nađu rješenja koja 
će biti korisna za građane Crne 
Gore. 
- Pozivamo da civilno društvo 
igra aktivnu ulogu u održava-
nju svih strana odgovornima i 
pomogne da se izgradi povje-
renje javnosti u predstojeće 
izbore - navela je Uehara. R.P.

Margaret Uehara kaže da u Crnoj Gori nema političke krize

Naći brzo rješenje u 
parlamentarnom dijalogu

Margaret En Uehara

PODGORICA - Demokratski 
front predstavio je platformu 
za izlazak iz političke krize i 
organizovanje fer i slobodnih 
izbora. 

Prema riječima funkcionera 
tog saveza Branka Radulovića, 
kao odgovor na parlamentarni 
dijalog, DF zahtijeva izglasava-
nje nepovjerenje aktuelnoj 
Vladi u Skupštini i formiranje 
prelazne vlade sa Demokrat-
skom partijom socijalista 
(DPS) ili bez nje. Kako je kazao 
funkcioner DF-a, i u jednom i u 
drugom slučaju u njoj mogu 
participirati i nestranačke lič-
nosti sa dokazanim stručnim 
kredibilitetom, a vlada u kojoj 
bi učestvovao DPS isključivala 
bi učešće njegovog lidera i pre-
mijera Mila Đukanovića. Prela-
zna vlada sa DPS-om zamišlje-
na je kao vlada političkog 
konsenzusa, dok bi model pre-
lazne vlade bez najjače partije 
činili opozicioni subjekti i ma-
njinske stranke. Kako je poja-
snio Radulović, prelazna vlada 
bi bila sastavljena od kopremi-
jera i koministara proporcio-

nalno snazi stranaka u Skupšti-
ni, a lideri partija ne mogu biti 
članovi takve vlade.
Kako je navedeno u platformi, 
opoziciji bi u takvoj vladi treba-
lo da pripadne devet ministar-
stava: unutrašnjih poslova, rada 
i socijalnog staranja, održivog 
razvoja i turizma, poljoprivre-
de, prosvjete, zdravlja, finansi-
ja, informacionog društva i tele-
komunikacija  i pravde. Takođe, 
opozicija bi trebala da zauzeme 
i pozicije direktorata u okviru 
ministarstava. Radulović napo-
minje da bi za izbor ministara iz 
reda nestranačkih ličnosti bio 
potreban konsenzus.
 Takođe, opozicija bi kroz uče-
šće u rukovodećim struktura-
ma trebala da kontroliše rad 

javnih institucija kao što 
su Elektroprivreda Crne Go-
re, Zavod za zapošljavanje, In-
vesticiono-razvojni fond,  
Uprava policije,  Agencija za 
elektronske medije, Uprava za 
inspekcijske poslove, Uprava 
za kadrove, Uprava za nekret-
nine, Fond rada i Montenegro 
erlajns. DF zahtijeva i kontro-
lu Agencije za nacionalnu be-
zbjednost, postavljanjem pred-
stavnika opozicije na mjesta 
koja omogućavaju sprečavaje 
zloupotreba te institucije u po-
litičke svrhe.
DF platformom, između osta-
log, traži i, izbor novog direkto-
ra Agencije za sprečavanje ko-
rupcije i smjenu direktora  
Javnog servisa. R.P.

Branko Radulović predstavio platformu DF-a za fer izbore

Traže mjesto kopremijera i 
devet ministarstava za opoziciju

Branko Radulović na 
predstavljanju platforme


